
 

 

20. december 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalakkersuisut 

Spørgsmål: 

1. Agter Naalakkersuisut  at tage en eller anden handling for at mindske de meget høje priser på varer 

i bygderne ved Tasiilaq. 

2. Fødevarer har meget høje priser på butikkerne i forhold til de priser man har i byerne, hvorfor er 

denne forskel så stor? Eksempel grisehaler er meget dyre på bygderne, hvad skyldes den store 

forskel? 

3. Hvornår agter Naalakkersuisut at tage et initiativ til at lave en samhandel mellem Østkysten og 

Island. Denne mulighed har man haft i tankerne tidligere, hvorlangt er man nået med denne?  

Og hvordan går det med denne? 

 

(Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Fornylig bliver det nævnt i radioen, at den økonomiske indkomst er den laveste i Avanersuaq/Thule og på 

Tunu/Østkysten. Til gengæld er priserne på varer en del dyrere på Tunu/Østkysten i forhold til 

Kitaa/Vestkysten. Der er arbejdsløshed i disse områder og iøjeblikket prøver fangerne på at have indtægter 

gennem salg af sælskind. Man har allerede vanskeligheder i erhvervslivet og man har svært med at følge 

med de priser man har på fødevarer i butikkerne. 

Det er ønskeligt at vide, hvilke initiativer Naalakkersuisut vil tage i forbindelse med mulige forbedringer af 

disse forhold. 

Derudover er det ønskeligt at vide hvilke planer Naalakkersuisut har i forbindelse med samhandel med 

Island om fødevarer. 

Jeg ønsker at mit spørgsmål vil blive besvaret i løbet af de nuværende arbejdsdage vi har.  

 


